
Město Švihov 

Zastupitelstvo města Švihov 

  

Z á p i s 

ze zasedání Zastupitelstva města Švihov č. Z/23/16, konaného dne 07.06.2016 od 18.00 hod. v I. patře radnice – 

Švihov, nám. Dr. E. Beneše 38.            

 

Zasedání Zastupitelstva města Švihov (dále „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18.00 hod. starostou města PaedDr. 

Václavem Petrusem (dále jen „předsedající“). Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v souladu s § 92 zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění. Informace o termínu zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o 

obcích byla na úřední desce zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 31.05.2016 do 

07.06.2016 (příloha č. 1). Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“. Starosta z prezenční listiny 

přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 2) konstatoval, že přítomno je 6 členů zastupitelstva (z celkového počtu 7 

členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).   

Omluvena: Vl. Beštová 

Dále přítomni: 2 občané 

 

Určení ověřovatelů a zapisovatele  

Starosta určil ověřovatele zápisu Františka Vaněčka a Jiřího Ungera, zapisovatelem Zdeňka Urbánka.  

 

Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu tak, jak byl zveřejněn v pozvánce. 

1. Zahájení.  

2. Ověření zápisu č. 22/2016. 

3. Kontrola plnění usnesení. 

4. Přivaděč vody Dehtín - Švihov. 

5. Dotace SZIF – kulturní dědictví.   

6. Žádost správy hradu Švihov. 

7. Oprava chodníku ul. Čechova. 

8. Oplocení dětského hřiště Lhovice. 

9. Žádost stavebního a nájemního družstva. 

10. Žádost Diakonie. 

11. Žádost spolků o dotaci. 

12. Různé. 

 

Před hlasováním dal předsedající možnost členům se vyjádřit. K navrženému programu nebyly vzneseny návrhy na 

doplnění. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu zasedání.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 188/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod  č. 2 –  Ověření zápisu č. 22/2016 

Ověření zápisu č. 22/2016 provedl Jiří Unger. Zápis byl přečten a odpovídá projednávaným skutečnostem.   

 

Bod č. 3 –  Kontrola plnění usnesení. 

Ke kontrole není žádný bod usnesení.  

  

Bod č. 4 –  Přivaděč vody Dehtín - Švihov. 

Předsedající seznamuje se stávajícím stavem – zpracovává se projektová dokumentace k územnímu rozhodnutí, pak 

bude následovat zpracování projektové dokumentace pro stavební povolení. Město již má od všech vlastníků 

dotčených pozemků podepsaný souhlas s umístěním stavby na jejich pozemek. S Městem Klatovy bude na uložení 

stavby do jejich pozemků v k.ú. Dehtín uzavřena smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene za úhradu 

50,- Kč za 1 m délky vedení. Obdobná smlouva bude uzavřena i na uložení vedení s Městem Klatovy do pozemků, 

jejichž vlastníkem je Město Švihov.  

Návrh usnesení: ZM souhlasí s uzavřením Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene s Městem 

Klatovy na uložení vodovodního potrubí do pozemků Města Klatovy v k.ú. Dehtín s úhradou 50,- Kč za 1 m 

délky. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 189/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Stavba přivaděče povede i přes pozemek p. Žežuleho, který si dal podmínku, že dotčený pozemek bude předem 

vykoupen. Geometrickým plánem č. 190-117/2016 ze dne 13.5.2016 vyhotovený Geodézií Bohemia s.r.o. byl dotčený 



pozemek oddělen ze stávajícího pozemku p.č. 819/1, čímž vznikl nový pozemek p.č. 819/2 o výměře 1.077 m2 – vše 

v k.ú. Dehtín. Cena byla dohodnuta v celkové částce 70.005- Kč. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s odkupem pozemku p.č. 819/2 o výměře 1.077 m2 v k.ú. Dehtín od p. Václava 

Žežuleho, Dehtín 12, za částku 70.005,- Kč. Pozemek vznikl oddělením stávajícího pozemku p.č. 819/1 dle 

Geometrického plánu č. 190-117/2016 vyhotoveným Geodétzií Bohemia s.r.o. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 190/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 5 –  Dotace SZIF – kulturní dědictví. 
Předsedající informoval, že obdržel informaci o poskytnutí dotace v rámci dotačního titulu 16 „Údržba a obnova 

kulturního dědictví venkova“. Jedná se o opravy 4 křížků a kaple v Jíně. Práce budou muset být do 15.7.2016 

dokončeny. Informaci předkládá z důvodu souhlasu s přijetím dotace. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s přijetím dotace z dotačního titulu 16 „Údržba a obnova kulturního dědictví 

venkova“, vypsaného MZ, a to na opravu 4 křížků a kaple v Jíně.  

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 191/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 6 –  Žádost správy hradu Švihov – písemný materiál. 

Předsedající seznámil se žádostí Správy státního hradu Švihov o finanční příspěvek pro nový zvon do hradní kaple. 

Zvon bude odlit na nádvoří hradu dne 10.6.2016. Vyzval přítomného kastelána hradu L. Bojčuka, aby k žádosti podal 

podrobnější informace. Propagace této akce běží již téměř rok. Financování se rozhodli řešit možností darů od občanů, 

návštěvníků hradu a dalších. V současné době je již více než 75 % potřebných financí získáno. Celkové náklady se 

předpokládají kolem 100 tis. Kč. Příjem prostředků se již bude uzavírat tento týden. 

J. Unger – navrhuje, aby město dalo příspěvek ve výši chybějících prostředků. L. Bojčuk upřesňuje, že v současné 

době chybí něco do 20 tis. Kč, 4 tisíce jsou ještě přislíbeny, něco se zřejmě vybere v pátek při odlévání zvonu. Návrh 

na příspěvek města se ujednotil na částce 10 tis. Kč – bude formou dotace. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s poskytnutím dotace Národnímu památkovému ústavu – Správě státního hradu 

Švihov ve výši 10.000,- Kč na zhotovení nového zvonu do hradní kaple.   

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 192/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 7 –  Oprava chodníku ul. Čechova. 

Předsedající k tomuto bodu uvádí, že část chodníku v Čechovo ulici po pravé straně ještě není v dlažbě. Na provedení 

této opravy byly osloveny 3 firmy, nabídku podaly 2 firmy. Nejnižší nabídku podala firma DYBS Plzeň, s.r.o. za 

částku 131.181,50 Kč bez DPH. Druhá nabídka firmy EUROVIA Silba a.s. byla o 11 tis. Kč vyšší. Akce bude 

realizována do konce prázdnin. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s přidělením zakázky na opravu chodníku v Čechovo ulice ve Švihově firmě DYBS 

Plzeň s.r.o. za částku 131.181,50 Kč bez DPH.   

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 193/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 8 – Oplocení dětského hřiště Lhovice.  
Na základě požadavku z veřejné schůze ve Lhovicích je připravena akce „Oplocení dětského hřiště ve Lhovicích“. 

Část prací – především bourání stávajícího oplocení a chodníku bude provedeno svépomocí – SDH Lhovice. Byly 

osloveny firmy o zpracování nabídky. Byla porovnána cena materiálu v nabídkách a na internetovém obchodě – 

zjištěny velké rozdíly. Proto nebude zakázka zadaná jako celek, materiál zakoupí přímo město a práce bude zadaná 

firmě V. Krotkovský, Lhovice, který práce ocenil nejnižší částkou - 41 tis. Kč. Protože cena je pod 100 tis. Kč, o 

zakázce již nerozhoduje zastupitelstvo.     

V. Sedláčková – dotazuje se, zda nové oplocení bude na stejném místě a na umístění a velikost vrat – nemožnost  

                           projetí techniky x předsedající odpovídá, že oplocení bude na stejném místě, je to oprava.  

                           Vrata budou dostatečně široká. Stávající chodník bude zrušen – dlaždice se rozeberou, plocha se  

                           zatravní. 

V. Sedláčková – kdo ale trávu bude sekat x J. Unger odpovídá, že hřiště se teď seká pravidelně, o ostatní trávu si  

                           požádal p. Pechan – chce ji usušit. 

V. Sedláčková – dále se dotazuje, zda bude dosypán písek v pískovišti, zda bude provedena oprava laviček a zda se  

                           budou přidávat x J. Unger odpovídá, že písek bude doplněn, lavičky opraveny. Jsou tam celkem 4  

                           lavičky, zatím nebyl požadavek na jejich rozšíření či přemístění. 

V. Sedláčková – nesouhlasí s tím, lavičky nejsou dobře rozmístěné x předsedající reaguje, že je to zatím ojedinělý  

                           požadavek. Je třeba, aby se domluvilo více maminek, které na hřiště chodí, zda chtějí lavičky  

                           přemístit. 

 

Bod č. 9 –  Žádost stavebního a nájemního družstva. 

Stavební a nájemní družstvo zaslalo žádost, aby z důvodu změny člena družstva byla provedena i související změna 

nájemní smlouvy na byt č. 3 v bytovce č.p. 429. Současně zaslalo žádost stávajícího člena družstva na ukončení 

smlouvy a žádost nové členky družstva na přidělení bytu a uzavření nové nájemní smlouvy. Jedná se o převod podílu 



mezi Zdeňkem Hanzlíkem, bytem Švihov č.p. 429  a Ivetou Hanzlíkovou, bytem Švihov č.p. 429. Nájemní smlouva se 

Zdeňkem Hanzlíkem bude ukončena dnem 8.6.2016 a nová nájemní smlouva s Ivetou Hanzlíkovou bude uzavřena od 

9.6.2016.  

Návrh usnesení: ZM souhlasí s přidělením bytu č. 3 v bytovce č.p. 429 Kolářova ulice ve Švihově paní Ivetě 

Hanzlíkové, bytem Švihov, Kolářova č.p. 429 od 9.6.2016 za stávajících podmínek. Schůzí Stavebního a 

nájemního družstva již byla schválena jako nový člen družstva.     

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 194/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 10 – Žádost Diakonie – písemný materiál. 

Diakonie ČCE – středisko Západní Čechy zaslala žádost o poskytnutí finančního příspěvku na pokrytí nákladů 

spojených s provozem Stacionáře Soběkury pro osoby s postižením, který navštěvuje Jan Červenka ze Švihova a 

Stacionáře Klatovy pro osoby s postižením, který navštěvuje Jiří Fořt ze Švihova. V letošním roce jim byly pokráceny 

dotace na činnost od Plzeňského kraje o 50%, poměrnou část nákladů musí získat z ostatních veřejných zdrojů – pro 

Stacionář Soběkury je to 15.511,- Kč na jednoho klienta, pro Stacionář Klatovy je to 12.176,- Kč na jednoho klienta. 

Předsedající navrhuje schválit dotaci ve výši 10.000,- Kč pro každý stacionář, tj. celkem 20.000,- Kč. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s poskytnutím dotace Diakonii ČCE – středisko Západní Čechy ve výši 20.000,- Kč 

jako příspěvek za 2 občany, kteří navštěvují Stacionář pro osoby s postižením v Soběkurech a v Klatovech.     

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 195/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 11 – Žádost spolků o dotaci. 

O dotaci z programu města Podpora akcí spolků požádala organizace ČZS Švihov: 

žádají o dotaci - ve výši 2.000,- Kč na uskutečněný zahrádkářský ples dne 5.3.2016 

                        - ve výši 2.000,- Kč na uskutečněný výlet do Prahy dne 21.05.2106. 

Podmínky programu jsou splněny. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s poskytnutím dotace  ZO ČZS Švihov z programu podpory akcí spolků: 

- ve výši 2.000,- Kč na uskutečněný zahrádkářský ples dne 5.3.2016 

- ve výši 2.000,- Kč na uskutečněný výlet do Prahy dne 21.05.2106. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 196/Z23/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 12 – Různé 
Předsedající informuje, že letos je 15 let od podpisu smlouvy o partnerství s obcí Traitsching. Dne 16.7.2016 se 

k tomuto výročí uskuteční akce – od 13.00 hod. na zámku v Loiflingu slavnostní setkání a od 19.00 hod. Festival 

harmonikářů. Všem spolkům, které udržují partnerství, byly rozeslány pozvánky, aby delegovaly 5 zástupců. Zároveň 

zve členy zastupitelstva a přítomného kastelána hradu. Do týdne je potřeba nahlásil účast.  

 

Diskuze: 

V. Sedláčková – město obdrželo oznámení o výkonu topografických prací pro aktualizaci ZABAGED, dotazuje se, co  

                           bude město požadovat x odpovězeno, že město nemá žádný požadavek, oznámení bylo zveřejněno na  

                           úřední desce (včetně elektronické) . 

V. Sedláčková – již upozorňovala na nesprávné údaje v geoportálu ve Lhovicích -  kanalizační stoka. Pokud se bude  

                           v ZABAGED provádět nějaká změna, žádá o zaslání informace x odpovězeno, že podklady pro  

                           nesprávné údaje v geoportálu nedávalo město, správné údaje z kanalizačního řádu Lhovice byly  

                           předány MěÚ Klatovy, které zajistí nápravu. Pokud při ohlášené aktualizace ZABAGED budou ve  

                           spolupráci s městem dělány nějaké změny, budou V. Sedláčkové zaslány. 

 

F. Vaněček – dotazuje se na kanalizaci na parkovišti u nádražní budovy – voda neodtéká, jsou tam svedeny i okapy x  

                          je to pozemek ve vlastnictví ČD, bude zasláno upozornění.  

 

Zasedání ukončeno v 19.00 hod.     

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 

2) Prezenční listina 

  
Zápis byl vyhotoven dne:  09.06.2016     Zapisovatel: Zdeněk Urbánek 

 

Ověřovatelé: Jiří  Unger………...……...…..………………………dne ………………………………….. 

 

  František Vaněček    ……. ……………….…………dne ………………………………….. 

 

PaedDr. Václav Petrus, starosta města….……….……………………dne ………..…………………………. 


